Three Belgian winners in Slovakia!
The final day of the FIA Karting meeting at the Slovak Karting Center was bathed in sunshine without excessive heat and the races were even more intense in these excellent conditions. In a rare circumstance there were three winners from one country - Thibaut Ramaekers in OK, Dries Van Langendonck in Junior and Gilles Herman in Academy - all from Belgium. 
The weekend of 20th-23rd June 2024 saw the Slovak Karting Center in Orechová Potôň, close to Slovakia's capital Bratislava, host its first FIA Karting competition with the third round of the Mondokart.com FIA Karting European Championship - OK & Junior and the second of the FIA Karting Academy Trophy. The efforts of the organiser and the national authorities were much appreciated. CIK-FIA President Akbar Ebrahim and the vice-president John Ryan were on hand to congratulate the organising team on this first event. 
The weather changed from summer heat on Friday to dark and rainy on Saturday morning, before gradually returning to sunshine on a sunny but not too hot Sunday. The Maxxis tyres used in all three categories performed perfectly in each of the conditions experienced. 
OK: Ramaekers takes a talented win, Turney still Championship leader
Noah Monteiro (PRT) once again made his presence felt by winning Super Heat A. Thibaut Ramaekers (BEL) dominated Super Heat B right up to the closing stages, although Joe Turney (GBR) crossed the finish line first.  
The atmosphere was nervous for the Final. After several extra formation laps, several drivers were eliminated or delayed on the first lap. Ramaekers led the race from start to finish with remarkable skill for a 14-year-old. Fast and steady, he stopped any of his rivals from thinking of threatening him and took a resounding victory with the fastest lap of the race and a lead of over 3.5 seconds. Monteiro quickly realised that second position would be the best result he could achieve, while Dmitry Matveev secured a good third position. Jimmy Hélias (FRA), who had been in the limelight on several occasions during the meeting, would no doubt have liked to do better than fourth in the Final, but the way the race unfolded didn't give him an opportunity. Young Swede Scott Kin Lindblom, who has up until now competed in the Junior class, tried his luck with a wildcard entry in the OK class. It was a good decision, as the 13-year-old made his mark in the Final top five. Turney seemed content with 7th place, which was enough to strengthen his position as Championship leader when his main rival was no longer in the race. 
Provisional standings for the 2024 Mondokart.com FIA Karting European Championship - OK after Round 3:
1- Joe Turney (GBR-KR/IAME/Maxxis) - 234 points
2- Gabriel Gomez (ITA-CRG/IAME/Maxxis) - 163 points
3- Matheus Morgatto (BRA-Birel ART/TM Kart/Maxxis) - 160 points
4- Louis Iglesias (FRA-CRG/IAME/Maxxis) - 138 points
5- Lewis Wherrell (GBR-Exprit/TM Kart/Maxxis) - 136 points
OK team standings after Slovakia Karting Center
1- KR Motorsport (ITA) - 342 points 
2- CRG (ITA) - 319 points   
3- VDK Racing (BEL) - 205 points 
4- CL Racing Team (ITA) - 160 points  
5- Tony Kart Racing Team (ITA) - 145 points 
Van Langendonck extends his lead in the Junior class
On Sunday morning, Joel Pohjola (FIN) and Dries Van Langendonck (BEL) won the Super Heats in the OK-Junior category, which is open to drivers aged between 12 and 14 during the year. The 36 finalists met in the early afternoon in temperatures of around 28°C. Van Langendonck held the lead at the start and then led the race to the finish. The threat posed by Niklas Schaufler (AUT) quickly disappeared. Van Langendonck was then able to pull away, while Roman Kamyab (GBR) and Pohjola battled it out for second place. Van Langendonck won the Final by two seconds over Kamyab and Pohjola, separated by just 32 thousandths at the finish. Delayed in 15th place in the first lap, Iacopo Martinese (ITA) managed to reduce his deficit by reaching fourth place ahead of Scott Marsh (GBR). Van Langendonck has scored significant points in the provisional Championship standings and has put a distance between himself and his rivals. Christian Costoya (ESP), who had been following him in second place until then, had a tough time in Slovakia, starting with 72nd in Qualifying. His comeback to 15th place in the Final was a fine achievement, but his fourth place in the Championship now removes any hope of the title. 
Provisional standings for the 2024 Mondokart.com FIA Karting European Championship - Junior after Round 3:
1- Dries van Langendonck (BEL-Exprit/TM Kart/Maxxis) - 259 points
2- Iacopo Martinese (ITA-KR/IAME/Maxxis) - 190 points 
3- Roman Kamyab (GBR-LN/TM Kart/Maxxis) - 178 points
4- Christian Costoya (ESP-Parolin/TM Kart/Maxxis) - 143 points 
5- Niklas Schaufler (AUT-KR/IAME/Maxxis) - 141 points
Junior team standings after Slovakia Karting Center
1- Ricky Flynn Motorsport (GBR) - 358 points  
2- KR Motorsport (ITA) - 329 points  
3- Forza Racing (GBR) - 277 points   
4- DPK Racing (ESP) - 230 points  
5- Parolin Motorsport (ITA) - 171 points  
Academy Trophy: Debut win for Herman 
Belgium's Gilles Herman rounded off a magnificent weekend in the Academy Trophy in Slovakia by first fending off a threat from Portugal's Martim Barros Meneses, who had taken the lead for a while at the start of the race, and then distancing Lithuania's Nojus Stasionis once he was back in the lead. Herman took a convincing victory with a lead of over five seconds. 3rd at the finish line, Emilio Bernd (DEU) was then penalised down to 8th place and Turner Brown (USA) became 3rd ahead of Jakub Gasparovic (SVK) and Meneses. Wian Boshoff (ZAF) confirmed his potential by finishing sixth in the Final and in the top three of the provisional rankings. Fausto Arnaudo (ARG) had a good run, finishing ninth. Herman took a clear lead in the standings. 
Provisional 2024 FIA Karting Academy Trophy standings after Round 2 :
1- Gilles Herman (BEL) - 103 points
2- Jakub Gasparovic (SVK) - 91 points
3- Wian Boshoff (ZAF) - 77 points
4- Dan Allemann (CHE) - 65 points
5- Martim Barros Meneses (PRT) - 63 points
The final round of the 2024 Mondokart.com FIA Karting European Championship - OK & Junior and the FIA Karting Academy Trophy will take place in Sweden, at Kristianstad, from 1st to 4th August 2024. 
The results of the Slovakia Ring can be found on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.
Follow the progress of the International Karting Ranking (IKR) after the Slovak event. 
Trois vainqueurs belges en Slovaquie !
Un temps ensoleillé sans chaleur excessive a baigné la dernière journée du meeting FIA Karting au Slovak Karting Center. Dans ces excellentes conditions, les courses ont encore gagné en intensité. Fait rarissime, les finales ont couronné trois pilotes de la même nation, la Belgique : Thibaut Ramaekers en OK, Dries Van Langendonck en Junior et Gilles Herman en Académie. 
Le week-end du 20 au 23 juin 2024 a permis au Slovak Karting Center d’Orechová Potôň, proche de la capitale de la Slovaquie Bratislava, d’accueillir sa première compétition FIA Karting avec la troisième épreuve du Championnat d’Europe FIA Karting Mondokart.com OK & Junior et la seconde du Trophée Académie FIA Karting. Les efforts de l’organisateur et des instances nationales ont été appréciés. Présents sur place, le Président de la CIK-FIA Akbar Ebrahim et son vice-Président John Ryan ont tenu à féliciter l’équipe d’organisation pour cette première. 
Le temps a évolué depuis une chaleur estivale le vendredi à un passage sombre et pluvieux samedi matin pour retrouver progressivement le soleil avec un dimanche ensoleillé, mais pas trop chaud, des plus agréables. Les pneumatiques Maxxis équipant les trois catégories ont parfaitement rempli leur mission dans toutes les conditions. 
OK : Ramaekers s’impose avec talent, Turney toujours leader au Championnat
Noah Monteiro (PRT) se faisait à nouveau remarquer en remportant la Super Manche A. Thibaut Ramaekers (BEL) dominait la Super Manche B jusqu’au dernier tour dans lequel Joe Turney (GBR) franchissait la ligne d’arrivée en premier.  
L’ambiance était nerveuse pour la finale. Après plusieurs tours de formation supplémentaires, plusieurs pilotes étaient éliminés ou retardés dès le premier tour. Ramaekers menait la course de bout en bout avec une maîtrise remarquable pour un pilote de 14 ans. Rapide et régulier, il empêchait tous ses rivaux de songer à le menacer et remportait une victoire éclatante avec le meilleur tour en course et plus de 3,5 secondes d’avance. Monteiro a vite compris que la 2e position serait le meilleur résultat à obtenir tandis que Dmitry Matveev assurait une bonne 3e position. Après s’être mis en évidence à plusieurs reprises pendant le meeting, Jimmy Hélias (FRA) aurait sans doute apprécié de faire mieux que 4e en finale, mais le déroulement de la course ne lui a pas offert cette possibilité. Le jeune Suédois Scott Kin Lindblom qui roule habituellement en Junior a tenté sa chance avec une wild card en OK. Bien lui en a pris puisqu’il s’est fait remarquer à 13 ans dans le top 5 final. Turney a semblé se contenter de sa 7e position qui lui suffit pour renforcer sa place de leader du championnat dès lors que son principal adversaire n’était plus dans la course. 
Classement provisoire du Championnat d’Europe FIA Karting Mondokart.com OK 2024 après la 3e épreuve :
1- Joe Turney (GBR-KR/IAME/Maxxis) – 234 points
2- Gabriel Gomez (ITA-CRG/IAME/Maxxis) – 163 points
3- Matheus Morgatto (BRA-Birel ART/TM Kart/Maxxis) – 160 points
4- Louis Iglesias (FRA-CRG/IAME/Maxxis) – 138 points
5-  Lewis Wherrell (GBR-Exprit/TM Kart/Maxxis) – 136 points
Classement des équipes OK après Slovakia Karting Center
1- KR Motorsport (ITA) – 342 points 
2-  CRG (ITA) – 319 points   
3- VDK Racing (BEL) – 205 points 
4- CL Racing Team (ITA) – 160 points  
5- Tony Kart Racing Team (ITA) – 145 points 
Van Langendonck accentue son avantage en Junior
Dimanche matin, les Super Manches ont été remportées par Joel Pohjola (FIN) et Dries Van Langendonck (BEL) dans la catégorie OK-Junior ouverte aux pilotes de 12 à 14 ans dans l’année. Les 36 finalistes se sont retrouvés en début d’après-midi sous une température d‘environ 28°. Van Langendonck a conservé la 1re position au départ et mené ensuite la course jusqu’à l’arrivée. La menace représentée par Niklas Schaufler (AUT) s’est rapidement dissipée. Van Langendonck a pu ensuite prendre ses distances alors que Roman Kamyab (GBR) et Pohjola se sont battus pour la 2e place. Van Langendonck a remporté la finale avec deux secondes d’avance sur Kamyab et Pohjola, séparés par seulement 32 millièmes à l’arrivée. Retardé au-delà de la 15e place lors du 1er tour, Iacopo Martinese (ITA) a réussi à réduire son retard en atteignant la 4e position devant Scott Marsh (GBR). Van Langendonck a fait une grosse provision de points au classement provisoire du Championnat en distançant sévèrement ses rivaux. Christian Costoya (ESP) qui le suivait jusque-là en 2e position a vécu des moments difficiles en Slovaquie en commençant 72e en qualification. Son retour au 15e rang de la finale constitue une belle prouesse, mais sa 4e position au championnat lui retire désormais tout espoir de titre. 
Classement provisoire du Championnat d’Europe FIA Karting Mondokart.com – Junior 2024 après la 3e épreuve :
1- Dries van Langendonck (BEL-Exprit/TM Kart/Maxxis) – 259 points
2- Iacopo Martinese  (ITA-KR/IAME/Maxxis) – 190 points 
3- Roman Kamyab (GBR-LN/TM Kart/Maxxis) – 178 points
4- Christian Costoya (ESP-Parolin/TM Kart/Maxxis) – 143 points 
5- Niklas Schaufler  (AUT-KR/IAME/Maxxis) – 141 points
Classement des équipes Junior après Slovakia Karting Center
1- Ricky Flynn Motorsport (GBR) – 358 points  
2- KR Motorsport (ITA) – 329 points  
3- Forza Racing (GBR) – 277 points   
4- DPK Racing (ESP) – 230 points  
5- Parolin Motorsport (ITA) – 171 points  
Trophée Académie :  la révélation Herman
Le Belge Gilles Herman a parfaitement conclu son magnifique week-end dans le Trophée Académie  en Slovaquie en résistant d’abord à la menace du Portugais Martim Barros Meneses, qui avait pris un moment les commandes en début de course, puis en distançant le Lituanien Nojus Stasionis une fois revenu en tête. Herman remportait une victoire convaincante avec plus de 5 secondes d’avance. 3e sur la ligne d’arrivée, Emilio Bernd (DEU) était ensuite pénalisé jusqu’à la 8e place et Turner Brown (USA) se classait 3e devant Jakub Gasparovic (SVK) et Meneses. Wian Boshoff (ZAF) confirmait son potentiel en remontant 6e position de la finale et dans le top 3 du classement provisoire. Fausto Arnaudo (ARG) assurait un beau parcours au 9e rang. Herman prenait un net ascendant au classement. 
Classement provisoire du Trophée Académie FIA Karting 2024 après la 2e épreuve :
1- Gilles Herman (BEL) – 103 points
2- Jakub Gasparovic (SVK) – 91 points
3- Wian Boshoff (ZAF) – 77 points
4- Dan Allemann (CHE) – 65 points
5- Martim Barros Meneses (PRT) – 63 points
La dernière épreuve du  Championnat d’Europe FIA Karting Mondokart.com OK & Junior et du Trophée Académie FIA Karting va se dérouler en Suède, à Kristianstad, du 1er au 4 août 2024. 
Les résultats du Slovakia Ring sont à retrouver sur l’application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.
Suivez l’évolution du Classement International Karting (IKR) après l’épreuve slovaque. 
